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Vergaderingen van
Financiële commissie 16 oktober 2019
Opinieraad bestuur 24 oktober 2019
Gemeenteraad 7 november 2019

Beschouwingen en reacties bij de Programmabegroting 2020
Nr. Fractie Algemene beschouwing Antwoord

1 ABZ Sociaal Domein en 'In=Uit'
Door jaarlijks minder financiële steun van onze regering ontstaat hierin voor de komende jaren een tekort. Hiervoor
hebben we voor dit jaar onze reserve Sociaal Domein van 1 miljoen euro moeten aanspreken. Ook de op handen
zijnde afkoopsom van Juzt  zal  ergens uit  voorzien moeten worden. Echter zullen wij  als gemeenteraad moeten
besluiten of we dit  ook werkelijk op deze manier oplossen of dat er naar alternatieve oplossingen gezocht gaat
worden.
- Waar denkt het college de aanstaande afkoopsom van te bekostigen en op  welk boekjaar komen deze kosten dan
terecht?

De afkoopsom wordt in begrotingsjaar 2019 ten laste gebracht van de exploitatiebudgetten van programma 1. Sociaal Domein, vervolgens het
rekeningresultaat (indien dit positief is) en tot slot de reserve Sociaal Domein.

2 ABZ Veilige en sociale leefomgeving
Zorg en welzijn is belangrijk voor onze ouderen. Woensdrecht is een vergrijzende gemeente. Recent hebben we
kunnen vernemen dat er plannen ontwikkeld worden voor een verpleegtehuis voor onze ouderen in Hoogerheide.
- Kan de wethouder de status hiervan toelichten?

De ontwikkelaar is het voorlopig ontwerp aan het afronden. De parkeeroplossing vraagt nog aandacht. Belangrijke eis is dat de 30 vergunde
parkeerplaatsen uit het eerdere plan worden ingepast bij het nieuwe plan voor het zorgcomplex. Dit is voor de direct omwonenden ook een harde
eis. Daarnaast is voor de stikstofdepositie door de ontwikkelaar een extra onderzoek verricht. Dit lijkt oplosbaar. Een en ander wordt nog getoetst.
De verwachting is dat begin 2020 het voorontwerp bestemmingsplan ter inzage wordt gelegd.

3 ABZ Blijvers leningen
Blijvers leningen kunnen worden verstrekt.
- Zijn hier al aanvragen voor gedaan?

Er is één aanvraag gedaan voor een stimuleringsregeling (waar de blijvers lening onderdeel van is). Het voornemen is om volgend jaar extra
publiciteit te geven aan de regeling.

4 ABZ Onderwijshuisvesting
- Loopt de nieuwbouw van de basisscholen de Poorte en de Stappen op schema? Ja, inmiddels is de intentieovereenkomst ondertekend. Zoals aangekondigd in de raadsinformatienota van 26 september jl. wordt de komende

periode gewerkt aan de uitwerking van het stedenbouwkundige plan en aan de financiële vergelijking. Op basis hiervan moet het college van
B&W een keuze maken voor het zelf uitvoeren van het project of het project volledig uitbesteden aan Stichting Maatschappelijk Vastgoed.

5 ABZ Toename aantal recreanten
Toerisme en recreatie zullen verder moeten worden uitgebreid om onze gemeente beter op de kaart te zetten, zowel
nationaal als internationaal. Hiervoor zullen we de nodige initiatieven moeten nemen om dit te verwezenlijken. Het
Fiets- en wielerplan voorziet o.a. hierin.
Dit plan, in samenwerking met de initiatieven om recreatie en toerisme verder uit te breiden, zal er toe bijdragen
Woensdrecht beter op de kaart te zetten. Dit college streeft ernaar een toename van recreanten te creëren.
- Hoe denkt dit college deze toename te bewerkstelligen?

Er wordt door middel van de opgave 'Branding Brabantse Wal' (lokale opgave) en 'Veerkrachtig Bestuur' gewerkt aan de bekendheid van zowel
de gemeente Woensdrecht als de Brabantse Wal. Het doel is het vergroten van de bekendheid van de Brabantse Wal om langere verblijfsduur en
méér bestedingen te stimuleren. Dit wordt gedaan door activiteiten uit te voeren uit het uitvoeringsprogramma van Veerkrachtig Bestuur waarin
het lokale uitvoeringsprogramma van de gemeente Woensdrecht, inclusief het fiets- en wielerplan, is opgenomen.

6 ABZ Omgevingswet
De omgevingswet bundelt de wetgeving en de regels voor ruimte, wonen, infrastructuur, milieu, natuur en water.
- Loopt deze implementatie op schema?

Op 2 december a.s. wordt een raamwerk voor een Omgevingsvisie voorgelegd aan de raadswerkgroep en de verschillende betrokken partijen.
Op basis van dit raamwerk wordt het ambitieniveau bepaald, waarna begonnen kan worden met de implementatie van de Wet. Het college gaat
er van uit dat de implementatie tijdig (lees: vóór de inwerkingtreding) wordt afgerond.

7 ABZ Woningbouw en stikstof
De uitstoot van stikstof houdt momenteel veel plannen van onze gemeente in de koelkast. De wethouder heeft een
uitgebreide stand van zaken weergegeven wat dit voor onze woningbouw betekent.
a.  Is  ondanks  deze  berichten  onze  wethouder  nog  steeds  positief  gestemd  over  de  ontwikkeling  van  diverse
woningbouwplannen in onze kernen?
b. Ontstaat er, doordat er geen complete vergunningen mogen worden afgegeven en ook geen voorbereidingen voor
nieuwe bestemmingsplannen mogen worden uitgevoerd een overschot in capaciteit bij onze ambtenaren op deze
afdeling?

a. Nee, eerder negatief omdat niet alle plannen doorgang kunnen vinden.
b. In de afgelopen maanden hebben er mutaties plaatsgevonden in de formatie projectleiders. Hierbij is vrijgevallen capaciteit in de formatie niet
volledig vervangen.

8 ABZ Duurzaamheid en zonneparken
De weg is vrij voor de aanleg van de eerste 50 ha zonneparken.
- Zijn er al aanvragen van initiatiefnemers ontvangen?

Er zijn inmiddels 7 aanvragen ontvangen voor de eerste tranche. Deze worden nu beoordeeld.

9 ABZ Parkeerdruk en blauwe zone
De parkeerdruk in de kern van de Raadhuisstraat neemt enorm toe. Het onderzoek naar een blauwe zone staat in
het  collegewerkprogramma.  Recent  is  de  uitkomst  gepresenteerd  aan de  raad.  ABZ twijfelt  aan  de  waarde en
uitkomst van dit onderzoek.
- Hoe reageert de wethouder hierop?

De uitkomst is gebaseerd op tellingen en beoordeeld naar landelijke standaarden.

10 ABZ Duurzaamheid en fietspaden
De fietspaden van Huijbergen naar Putte en naar Essen is een wens van vele politieke partijen.
- Wat is de status hieromheen?

Het fietspad Huijbergen/Putte kan uitsluitend gerealiseerd worden via de Putsebaan. Voor het fietspad Huijbergen/Essen geldt dat dit  op dit
moment niet financieel haalbaar blijkt te zijn.
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11 ABZ Wide-body hangar
Belangrijk  voor  Aviolanda is  het  bouwen van een wide-body hangar.  Diverse financieringsmogelijkheden zijn  al
besproken maar heeft nog niet tot resultaat geleid.
a. Bestaat de mogelijkheid wanneer deze realisatie van de uitbreiding te lang  duurt Aviolanda de boot mist t.o.v. de
concurrentie?
b. Wat is de huidige stand van zaken van de ontwikkeling?

Tot  nu  toe  zijn  enkele  toestellen  van  dit  type  onderhouden  in  een  tijdelijke  hal.  Er  is  blijkbaar  een  tekort  aan  onderhoudsfaciliteiten  en
spuitfaciliteiten voor 'wide body' toestellen. Als de vraag toeneemt in de markt zullen er ook meer aanbieders komen van deze faciliteiten. Op dit
moment wordt alles in het werk gesteld om te komen tot afspraken tussen de betrokken partijen ten behoeve van realisatie.

12 ABZ Afvalscheiding
De vervuiler betaalt is het principe van dit college en ook van ABZ. Er wordt gestreefd naar 100 kg. restafval per
jaar/per inwoner. Dan kunnen de kosten binnen de gestelde verhoging blijven.
- Denkt de wethouder dit te realiseren?

De gemeente zet zich actief  in om inwoners te stimuleren om beter afval  te scheiden en minder restafval  aan te bieden. Naast een actief
communicatiebeleid in samenwerking met Saver zal er volgend jaar ook een progressief tarief gaan gelden voor de grijze restafvalcontainer.
Momenteel staat de teller op circa 145 kg restafval per persoon per jaar (2018). De verwachting is dat de hoeveelheid restafval per persoon in
2019 verder zal afnemen. Momenteel kunnen wij een daling van 10% waarnemen ten opzichte van 2018 (ongeveer 132.000 kg). Gezien deze
resultaten en onze voorgenomen acties zien wij het behalen van de doelstellingen in 2021 positief in.

13 ABZ Containerparkjes
a. Zijn alle aan te leggen containerparkjes reeds gerealiseerd?
B. Hoe denkt de wethouder het  “bijzetten” van ongewenst afval bij deze parkjes te lijf te gaan?

a. Alle geplande containerparken zijn inmiddels gerealiseerd op twee locaties na. Dit betreft de locatie bij de JUMBO in Hoogerheide en de locatie
bij de AH in Putte. Realisatie van het containerpark bij Jumbo is geschakeld aan de werkzaamheden van de verbouwing. De parkeerplaats bij de
AH in Putte is aangewezen als ideale locatie voor de inrichting van een containerpark. Afwijken van deze locatie is, gezien het reeds aanwezige
netwerk van ondergrondse containers en het gebrek aan geschikte locaties, geen optie. AH is eigenaar van het parkeerterrein en heeft ervoor
gekozen  geen  medewerking  te  verlenen  aan  de  realisatie  van  het  containerpark.  Momenteel  is  er  een  verzoek  gestuurd  aan  de
vastgoedbeheerder om op deze locatie alsnog een containerpark te realiseren. Het wachten is momenteel op de inhoudelijke reactie van Albert
Heijn Vastgoed.
b.  De  gemeente  zet  haar  beschikbare  capaciteit  aan  BOA  controleurs  actief  in  om  te  controleren  en  handhaven  op  overtreders.  Uit  de
waarnemingen van onze BOA controleurs en controlerende buitendienst heeft de komst van de ondergrondse containerparken gezorgd voor een
significante afname van het aantal bijplaatsingen. Ondanks deze afname en de positieve verbeteringen blijven bijplaatsingen zich voordoen. Om
de bijplaatsingen verder te minimaliseren zullen er binnenkort stickers op de ondergrondse containers worden geplakt met een accent op de
overtreding en de boete. Door de consequenties voor overtreders uit te vergroten wil de gemeente een volgende stap zetten naar het elimineren
van het ongewenst bijzetten van afval.
Momenteel wordt er tevens een pictogrammen kaart ontwikkeld met de 4 Saver gemeenten die ervoor zal zorgen dat ook
niet-Nederlandstaligen inwoners gemakkelijk de gebruiken omtrent afval eigen kunnen maken. Mogelijk zal deze pictogrammenkaart positieve
effecten hebben op een gedeelte van de bijplaatsingen veroorzaakt door bijvoorbeeld arbeidsmigranten.

14 ABZ Huis van de gemeente
Dienstverlening naar onze inwoners, ondernemers, bezoekers en instellingen is van groot belang. De ambitie van
het  college  om  dit  in  deze  bestuursperiode  uit  te  breiden  is  ook  de  wil  van  ABZ.  De  gehele  translatie  van
gemeentehuis naar “huis van de gemeente” is een positieve ontwikkeling.
 - Hoever staat het met de aanpassing van ons gemeentehuis naar “huis van de gemeente”?

In december wordt uw raad een voorstel hierover aangeboden.

15 ABZ Overlast hondenpoep
Overlast van hondenpoep is nog steeds een van de grootste ergernissen van onze inwoners. In 2019 is er een
bedrag vrijgemaakt om op dit probleem in te spelen. Graag ziet ABZ of er met deze middelen voldoende opgetreden
is om de overlast te beperken.
- Is er al verbetering geconstateerd in deze overlast?

Begin dit jaar zijn extra controlerondes uitgevoerd op hondenpoep en loslopende honden door de BOA in samenwerking met de dorpsplatforms.
Er is toezicht gehouden in alle kernen op hotspots zoals bekend bij gemeente en de dorpsplatforms. Daarbij zijn veel gesprekken gevoerd met
inwoners over de verantwoordelijkheden van hondenbezitters. Er zijn geen overtredingen geconstateerd en boetes opgelegd. Dit gaf het college
een positief beeld. Doorlopend en consequent toezicht blijft echter nodig op hondenpoep, vanwege de preventieve werking ervan.

16 ABZ Grensoverschrijdende samenwerking
Ten behoeve van openbare orde en veiligheid zou er een samenwerking met  de Belgische buurgemeenten kunnen
ontstaan.
- Hoe ver staan wij hierin?

Er vinden op het gebied van openbare orde en veiligheid continue diverse activiteiten plaats, waarvan recentelijk:
* Er heeft een bestuurlijke internationale thematafel-bijeenkomst plaatsgevonden op het gebied van crisisbeheersing en rampenbestrijding, op
initiatief van het college, georganiseerd door de veiligheidsregio;
* Er hebben dit jaar al diverse integrale handhavingsacties plaatsgevonden;
* Vanaf 23 oktober jl. surveilleren Nederlandse en Belgische politie aan beide zijden van de landsgrens;
*  Er  is  een  oproep  gedaan  bij  de  inwoners  aan  de  Belgische  zijde  van  Putte  om als  brandweervrijwilliger  te  gaan  werken  in  Nederland
(brandweerpost Putte).

17 VVD Meldingen openbare ruimte
Klachten  van  medebewoners  over  de  openbare  ruimte  worden  natuurlijk  geregistreerd  en  gemonitord.  De
terugkoppeling  van  klachten  is  nog  niet  optimaal.  Indien  een  andere  organisatie  verantwoordelijk  is  voor  de
afhandeling van de klacht volgt er geen opvolging meer.
- Kan de gemeente ervoor zorgen dat de cirkel rond wordt gemaakt en dat terugkoppeling wordt gegeven ook als het
andere instanties betreft? Bijvoorbeeld bij de OMWB, SAVER en andere instanties.

Het college acht een goede terugkoppeling van groot belang en zal de OMWB en Saver aansporen om hierin te voorzien.
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18 VVD Woningbouw
Afgelopen jaar is er veel gebeurd op de Woensdrechtse woningmarkt. In Ossendrecht zijn weer 2 projecten van start
gegaan. (Noordrand en Groeve Boudewijn ). Hoogerheide wordt ook weer gebouwd aan de Verlengde Duinstraat.
Huijbergen, Woensdrecht en Putte komen minder snel van de grond.
a. Kunnen we hier progressie verwachten?
Tevens  lijkt  het  erop  dat  er  te  weinig  gebouwd  wordt  voor  onze  jeugd.  Deze  moeten  steeds  vaker  buiten
Woensdrecht kijken voor een geschikte woning. Dit heeft er mede voor gezorgd dat wij als VVD afscheid moeten
nemen van ons burgerlid Annelie Boussen.
b. Kan de wethouder garanderen dat bij toekomstige projecten meer ook aan onze jeugd wordt gedacht?

In  de  Woningbouwplanning  zijn  voor  de  komende  drie  jaar  woningen  gepland  in  de  kernen  Huijbergen  (25  woningen),  Woensdrecht  (13
woningen) en Putte (35 woningen). Natuurlijk is de voortgang van deze ontwikkelingen afhankelijk van de ontwikkelingen op het gebied van de
stikstofproblematiek en de planning en aanpak van de betrokken ontwikkelaars. De woningbouwplannen worden getoetst aan de Woonvisie en de
Woningbouwplanning. Op basis daarvan wordt geadviseerd om voldoende woningen te bouwen en de behoefte van alle doelgroepen voldoende
in te vullen. Het college kan natuurlijk niets garanderen want de gemeente bouwt zelf geen woningen.

19 VVD Handhaving
De VVD houdt net als iedereen van een schone gemeente en een schoon buitengebied. Meer dan ooit tevoren wordt
de gemeente opgeschrikt door illegale afvaldumpingen, bijzettingen bij containers en het achterlaten van drugsafval
in busjes zoals onlangs bij  de school de Poorte. Het lijkt  voor de VVD tijd worden dat men handhaving anders
moeten worden ingericht en de prioritering dient te verschuiven.
- Hoe kijkt het college hiernaar?

Ondermijning  en de aanpak van georganiseerde criminaliteit  is  reeds een prioriteit  in  onze gemeente,  net  als  dit  een prioriteit  is  bij  onze
buurgemeenten,  politie  en  het  openbaar  ministerie.  Er  wordt   in  de  gemeente  Woensdrecht  dan  ook  actief   met  verschillende  partners
samengewerkt.  Informatie(gestuurd)  kunnen werken blijft  in  de deze strijd  cruciaal.  Wij  behalen dan ook geregeld successen met  integrale
handhavingsacties. Het college blijft dan ook, samen met de bestuurder politie, aansturen op deze werkwijzen. Daarbij surveilleren de Belgische
en Nederlandse politie samen structureel in het buitengebied. Als het gaat om prioritering: ondermijnende activiteiten hebben in 2019 prioriteit
gekregen in het handhavingsprogramma en dat zal ook in 2020 gebeuren.

20 VVD Sociaal Domein
Wij  zijn  blij  dat  het  college streeft  om uitgaves binnen het  Sociaal  Domein worden opgevangen in de daarvoor
bestemde budgetten. Het uitgangsprincipe in de werkbegroting Sociaal Domein blijft overeind “In = Uit”. De reserve
sociaal domein wordt al veelvuldig aangesproken.
- Wordt het niet tijd om te kijken wat wij wettelijk moeten doen en wat 'nice to have' is?

Als  de situatie  aanleiding geeft  tot  het  maken van politieke keuzes,  zullen we uiteraard de beïnvloedbaarheid  van posten daarbij  in  beeld
brengen.

21 VVD PAS, Pfas en risicobeheersing
De PAS discussie is een donkere wolk die boven ons hoofd hangt. Hier komt de Pfas discussie nog bovenop. Deze
zaken kunnen ervoor zorgen dat Woensdrecht op slot gaat wat betreft toekomstige projecten. Dit gaat dan ook ten
kosten van de financiële cijfers de komende jaren.
- Wordt hier al een risico analyse op uitgevoerd en eventuele tegenplannen voor gemaakt?

Ja, daar worden op dit moment berekeningen voor gemaakt in het kader van de jaarstukken 2019. Voor 2019 gaan we er namelijk vanuit dat de
impasse niet doorbroken wordt. De effecten voor de begroting 2020 zijn nog onvoorspelbaar en worden gemonitord.

22 VVD Aviolanda en PAS
Aviolanda is één van projecten die last kan krijgen van de PAS.
- Zijn er al ontwikkelingen die hierdoor vertraagd worden en wat betekent dit voor de toekomst van Aviolanda?

In principe hebben alle projecten op de vliegbasis en Aviolanda met de PAS te maken. Op dit moment is er geen uitspraak te doen of bepaalde
projecten vertraging oplopen. Over de toekomst kunnen we dan ook nog geen uitspraken doen.

23 VVD Koopstromenonderzoek
- Wanneer kunnen we de uitkomsten van het koopstromenonderzoek verwachten? In de raad van december mag de raad een raadsinformatienota hierover verwachten.

24 CDA Tekorten jeugdzorg
Duidelijk  is  dat  de  gemeente  verantwoordelijk  is  voor  het  toekennen en zicht  houden op de besteding  van de
middelen.
-  Vanuit  onze  controlerende  taak  zouden  we  graag  een  duidelijke  doorrekening  zien  van  waar  de  gemeente
Woensdrecht voor moet staan.

De stand van zaken van de besteding van de middelen wordt steeds duidelijk in de producten van de P&C cyclus. Op dit moment is de stand van
zaken dat we de tekorten zien oplopen.

25 CDA Planning bouwprojecten
Er staan verschillende bouwprojecten op stapel  in  de verschillende kernen andere zijn  in  voorbereiding .  Deze
projecten lopen nu vertraging op en zelfs de particuliere aanvragen gaan hier onder lijden. Het gebied achter de kerk
en de begraafplaats op Hoogerheide zou ook ontwikkeld worden. Ook zou daar een park gerealiseerd worden .
- Kan de wethouder ons vertellen hoe ver het staat met dit project ?

Het deelplan Zuid genereert veel stikstofuitstoot en kan volgens de huidige regels geen doorgang vinden.

26 CDA Vermarkten van de Brabantse Wal
De Brabantse Wal is in toeristisch en recreatief oogpunt een prachtig gebied om te recreëren  . Een gebied met vele
mogelijkheden . Samen met Bergen op Zoom en Steenbergen zou er een marketing communicatieplan opgezet
worden .
- Wanneer denkt de wethouder dit met de raad te kunnen bespreken?

Naar verwachting medio 2020.

27 CDA Onderhoud openbare ruimte
Ook vanuit  recreatie  en toerisme en het  woongenot  van onze inwoners zou het  CDA in  willen zetten op goed
onderhoud van wegen, fietspaden en openbaar groen. Graag zien wij natuurlijk overal een zo hoog mogelijk niveau.
Met de komst van de wijkteams is er al veel verbeterd. Deze inzet waarderen wij. De financiële kaders zijn beperkt.
- Wij vragen de portefeuillehouder om te proberen het niveau zo hoog mogelijk te krijgen en te behouden.

De niveaus zijn door uw raad vastgesteld.

28 CDA Grondbeleid
Wij keken toch enigszins uit naar het moment dat de nota grondbeleid aan de raad aangeboden zou worden . Een
meer actieve grondpolitiek zou wat CDA Woensdrecht betreft tot de mogelijkheden kunnen behoren . Echter hier
moeten wij ook een pas op de plaats maken vanwege de uitspraak van de RVS ten aanzien van de PAS
-  Kan de  wethouder  aangeven  hoe hij  de  keuzes  die  gemaakt  worden vorm zal  gaan geven binnen de  Nota
Grondbeleid ?

In de Nota Grondbeleid worden de kaders door de gemeenteraad voor de uitvoering van het ruimtelijk beleid vastgesteld. Ook zijn daarin doelen
geformuleerd,  alsmede de organisatie  en wijze van sturing,  de vormen van grondbeleid  en bijbehorende instrumentarium en de financiële-
economische uitgangspunten. Deze nota wordt u nog dit jaar voorgelegd.
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29 CDA Reconstructie Scheldeweg
Ook  verkeer  en  veiligheid  heeft  CDA Woensdrecht  hoog  in  het  vaandel  staan  .  Wij  zijn  dan  ook  blij  met  de
reconstructie van het gedeelte Scheldeweg tot aan de Doelstraat . Hopelijk gaat de veiligheid van de fietsers en dan
vooral die van  onze schoolgaande jeugd er op vooruit .
- Ligt alles nog op schema en wanneer is de oplevering ?

Het werk lig op schema, oplevering is voorzien half december.

30 CDA Oversteekplaats
Nog steeds hebben mensen in de Raadhuisstraat problemen met het oversteken bij de kruising Raadhuisstraat –
Wouwbaan en vragen regelmatig naar een zebrapad .Vooral ouderen hebben hier last van .
- Is het mogelijk dat dat er een veilige oversteekplaats  voor iedereen wordt gecreëerd ?

Een zebrapad zorgt niet voor meer veiligheid. Met name in winkelstraten is het niet stuurbaar waar mensen oversteken. Zebrapaden worden vaak
helemaal niet gebruikt. Ook in Putte zijn zebrapaden aangebracht op de Antwerpsestraat maar in de praktijk wordt overal overgestoken en blijkt
dat mensen niet naar een zebrapad lopen om dit te doen. Bij het oversteken van de Wouwbaan aan de Raadhuisstraat moeten bestuurders
komende van de Raadhuisstraat naar de Wouwbaan de voetgangers ook in de huidige situatie al voor laten gaan (recht door op dezelfde weg).
Daarnaast zijn er bij ons geen meldingen bekend sinds de eerdere aanpassing.

31 CDA Sluipverkeer
Het sluipverkeer dat nog steeds bij calamiteiten op de A4 door Ossendrecht en Calfven rijd baart ons grote zorgen .
ondanks de beloftes die er steeds gedaan worden over maatregelen aldaar om dit te voorkomen hebben tot nu toe
niet voor verbetering gezorgd . Zoals wij  als CDA Woensdrecht al verschillende jaren tijdens de beschouwingen
hebben gevraagd doen wij dat nu weer .
- Kan het college met Rijkswaterstaat in gesprek gaan om maatregelen te nemen en zo mogelijk de afrit richting
Brabant te verdubbelen ?

De gesprekken met Rijkswaterstaat worden met regelmaat gevoerd. Zij geven tot nu toe aan niet meer te kunnen doen dan bij calamiteiten het
verkeer omleiden via Breda. Rijkswaterstaat heeft niet duidelijk gemaakt wanneer de afrit richting Brabant zal/kan worden aangepast. Wij zullen
nogmaals bij Rijkswaterstaat hameren op het belang van aanpassingen. Daarnaast zorgt alleen een verbrede afrit niet voor de oplossing.

32 CDA Communicatie
Communicatie met onze inwoners  op verschillende terreinen blijft een aandachtspunt voor Woensdrecht. Een goede en gerichte communicatie is een speerpunt van ons college. In het kader van de verbetering van onze dienstverlening blijven we op

zoek naar manieren om de communicatie naar onze inwoners te verbeteren. Het college acht het van groot belang dat ook de verbonden partijen
op een goede manier terugkoppelen en spoort deze aan om hierin te voorzien.

33 D66 Doelgroepgerichte woningbouw
De  grootste  onzekerheid  is  de  stikstof  problematiek.  Dit  is  een  landelijk  probleem  en  geldt  niet  alleen  voor
Woensdrecht. Echter zijn de gevolgen wel legio. De dalende inkomsten aan bouwleges, door het niet of minder
kunnen bouwen van nieuwe woningen, kunnen mogelijk leiden tot een financiële strop. Buiten de financiële zorgen
die dit met zich meebrengt is D66 Woensdrecht bang dat onze inwoners niet meer kunnen blijven wonen in onze
mooie groene gemeente. Zeker voor de jongeren geldt dat men nu al niet meer aan een woning kan komen en dat
gaat er zeker niet makkelijker op worden.
- Hoe denkt het college hiermee om te gaan?

De woningbouwplannen worden getoetst aan de Woonvisie en de Woningbouwplanning. Op basis daarvan wordt geadviseerd om voldoende
woningen te bouwen en de behoefte van alle doelgroepen voldoende in te vullen. Plannen die geen extra stikstofuitstoot met zich meebrengen,
kunnen doorgang vinden.

34 D66 Onzekerheid middelen jeugdzorg
Buiten  de  stikstof  problematiek  is  een  ander  heet  hangijzer  de  jeugdzorg.  D66  heeft  tijdens  de  algemene
beschouwingen al aangegeven dat de gemeente hierop moet acteren en niet alleen een afwachtende houding aan
moet nemen. De decentralisatie van de jeugdzorg heeft er enerzijds toe geleid dat de zorg dichterbij staat, wat D66
een goede zaak vindt, anderzijds heeft het ertoe geleid dat de kosten gigantisch zijn toegenomen en er tekorten zijn
die zelfs tot eventuele faillissementen leiden. Voor de jaren 2020 en 2021 trekt de rijksoverheid nog de portemonnee.
Maar voor de jaren erna laat het kabinet het over aan de volgende regering. Om de gemeente tegemoet te komen
mogen deze in de jaren 2022 en 2023 rekenen met fictief geld, geld dat nog niet beschikbaar is. D66 snapt dat de
gemeente deze truc toepast, maar het is wel je hoofd in het zand steken.
- Wat als het geld er niet komt? Dan staat de gemeente in 2022 voor het voldongen feit dat men enorm moet gaan
bezuinigen of juist meer belasting moet gaan heffen.

In de circulaires wordt een financieel vooruitzicht voor de komende vier jaar gegeven. Uit de komende circulaires zal blijken of de middelen
structureel beschikbaar komen. Mocht dit niet zo zijn dan kunnen we op tijd ingrijpen om de inkomsten en uitgaven in evenwicht te brengen.

35 D66 Prognose tekort 2019
Buiten de eventuele tekorten die kunnen ontstaan is er net zoals in 2018 een tekort over 2019. De wethouder heeft
al aangegeven dat 2019 niet sluitend gaat eindigen en dat zelfs de tekorten verder oplopen.
- D66 weet dat dit voornamelijk wordt veroorzaakt door de jeugdzorg, maar vraagt aan het college hoe men hierop
acteert? Een tekort over 2018, 2019 en 2020 vraagt om actie van het college. Door de tekorten te blijven dekken uit
de  reserves  krijgt  het  weerstandratio  een  flinke  tik  en  die  is  voor  2020  al  maar  1,38  i.p.v.  de  door  de  raad
vastgestelde minimum van 1,4. Dit lijkt mee te vallen, maar de ontwikkelingen die nog in 2019 plaats gaan vinden
hebben een sterk negatief effect hierop.

Duidelijker is inmiddels geworden, dat er geen sprake meer is van een incidentele stijging van de kosten in het Sociaal Domein. Dat heeft de
aandacht  van het  college  en  leidt  ertoe,  dat  aanvullende  beheersmaatregelen  noodzakelijk  zijn,  dat  het  voorspellend  vermogen van onze
organisatie  verder  dient  te  worden  ontwikkeld  en  dat  andere  rapportagestructuren  nodig  zijn  om inzicht  in  kostenontwikkelingen  te  blijven
behouden en tijdig bij te kunnen sturen. Dit alles wordt door het college in de komende periode nader onderzocht. Nu blijkt dat maatregelen
noodzakelijk zijn om onze financieel gezonde positie te continueren zullen we, met u, de ambities in het coalitieprogramma heroverwegen. Het
weerstandsvermogen is onderdeel van de discussie.

36 D66 Financieel gezonde gemeente
Met het net geschetste verhaal in het achterhoofd ziet de toekomst van en voor Woensdrecht er ineens niet meer zo
rooskleurig uit. Begrijp D66 niet verkeerd, het is het college niet direct aan te rekenen, maar het college zal er wel
mee moeten omgaan en erop acteren.
- Daarom vraagt D66 zich ook af of het college een scenario B in gedachte heeft?
Wat als de problematiek Woensdrecht keihard treft.
- Welke keuzes gaat het college dan maken?
- Waar moet er dan op worden bezuinigd en houdt de coalitie vast aan het niet verhogen van de belastingen?
- D66 wil graag weten of het college deze problemen managet of dat men wegkijkt en hoopt op betere tijden?

Zoals in het antwoord op vraag 35 is aangegeven neemt het college direct actie en het kijkt daarmee bepaald niet weg voor de huidige uitdaging.
De keuzes, zowel aan inkomstenzijde als aan uitgavenzijde, zullen we met u afstemmen.
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37 D66 Kwantitatieve gegevens woningen
Al jaren pleit D66 voor woningbouw voor starters. Koophuizen in het lage segment en huurhuizen die zowel onder
als net boven de liberalisatie grens zitten. Vandaar dat de fractie van D66 de schriftelijke vragen heeft ingediend.
Dank voor het beantwoorden hiervan. Helaas laten de antwoorden op de vragen een vertekend beeld zien. Het
verschil tussen de WOZ-waarde en de verkoopwaarde is enorm.
- D66 vraagt zich af waarom het verschil zo groot is?

Reden voor het verschil tussen WOZ-waarden en verkoopprijs kan zijn:
De WOZ-waarde loopt een jaar achter op de verkoopprijs. Zeker bij stijgende woningprijzen kunnen dergelijke verschillen ontstaan.

38 D66 Starterswoningen
Een korte blik op Funda leert ons dat er amper koopwoningen zijn voor starters in de gemeente Woensdrecht. De
groep startende jongeren met een baan die niet aan een woning kunnen komen is gigantisch.
- Dit moet echt anders, het kan toch niet zo zijn dat onze jongeren gedwongen worden om te vertrekken omdat er
allen maar wordt gebouwd voor doorstromers?
- Welke mogelijkheden ziet en heeft het college om werk te maken van de bouw van starters woningen?

De woningbouwplannen worden getoetst aan de Woonvisie en de Woningbouwplanning. Op basis daarvan wordt geadviseerd om voldoende
woningen  te  bouwen  en  de  behoefte  van  alle  doelgroepen  voldoende  in  te  vullen.  De  resultaten  van  het  regionaal  uitgevoerde
woningmarktonderzoek 2019 zullen een basis vormen van de herijking van de gemeentelijke Woonvisie in 2020. Daarnaast zijn de prijzen van
nieuwbouwwoningen zo hoog geworden dat een starterswoning al snel € 230.000- € 250.000 kost. Onze mening is dat nieuwbouw voor jongeren
niet de oplossing is. Jongeren kunnen beter een vrijkomende woning kopen van ouderen die verhuizen naar bijvoorbeeld nieuwbouw.

39 D66 Duurzaamheidsmaatregelen
D66 ziet goede ontwikkelingen op het gebied van duurzaamheid. Steeds meer inwoners treffen maatregelen om te
verduurzamen.
a. D66 vraagt zich af wat het college de komende jaren voor plannen heeft om dit verder bij de inwoners van de
gemeente aan te kaarten en te faciliteren?
b. Zijn er al zaken te melden omtrent de aanleg van zonneparken?
c. Wat is de status van de windmolens aan de Kabeljauwbeek?
d. Welke concrete plannen heeft het college komende jaren om de gemeente verder te verduurzamen?

a. De komende jaren wil de gemeente zich actief blijven inzetten door te faciliteren in advies en informatie in samenwerking met aangesloten
partners. Dit ziet men onder andere terug in de vernieuwde samenwerking met de lokale energieambassadeurs van het Regionaal Energieloket.
De recent georganiseerde Duurzaamheidsavond is hier ook een mooi voorbeeld van. Ook zal de Gemeente actief gebruik maken van nationale
regelingen om individuele huishoudens direct  te  laten profiteren van beschikbare subsidies,  te  denken valt  aan de momenteel  beschikbare
Regeling Reductie Energieverbruik.
b. Met betrekking tot de aanleg van zonneparken kunnen wij het volgende mededelen: De inschrijftermijn van het uitnodigingskader zon is op 24
oktober gesloten en er zijn 7 initiatieven binnen gekomen.
c.  De  vergunning  omtrent  de  windmolens  aan  de  Kabeljauwbeek  is  onherroepelijk  geworden  en  Eneco  is  derhalve  gestart  met  de
werkzaamheden om de windmolens te realiseren.
d. Concrete plannen voor de Gemeente om verder te verduurzamen zijn gelegen in de werkzaamheden zoals reeds omschreven binnen de
kaders van advies en informatie. Een greep uit concrete maatregelen opgesomd maar niet limitatief betreft de realisatie van de zonneparken, het
uitwerken  en  het  verder  ontwikkelen  van  de  Gemeentelijke  Warmtevisie  met  inbegrip  van  het  vaststellen  van  de  RES,  stimuleren  van
zonnepanelen op dak (particulier en bedrijf) ook door middel van collectieve acties, installatie van zonnepanelen op gemeentelijke daken en de
efficiënte ontwikkeling van laad-infrastructuur voor elektrische voertuigen.

40 D66 Openbare verlichting
D66 is blij te vernemen dat de verlichting in Woensdrecht bijna allemaal dimbaar led is geworden. D66 vindt zoals
eerder gezegd dat verlichting een goede zaak is maar ook tot overlast kan leiden.
a. D66 vraagt zich ook af, nu de verlichting dimbaar is, hoe het college gebruik gaat maken van deze optie.
b. Hoe ziet het verlichtingsschema eruit in straten, wijken en het buitengebied?
Verder spreekt D66 de wens uit dat de gemeente zich hard gaat maken om de provinciale lantaarnpalen ook van led
te laten voorzien.
c. Kan het college dit toezeggen?

a. De  nieuwe  armaturen hangen nog lang niet overal, dit duurt nog een aantal jaar. De nieuwe armaturen zijn ook al veel energiezuiniger dan de
huidige Ledlampen die er nu in zitten, qua dimmen heeft de gemeente nog niets opgenomen in haar beleid. In de volgende beleidsperiode zullen
bijna alle armaturen vervangen zijn en kan er een dimregime afgesproken worden.
b. In individuele situaties kunnen we in overleg altijd dimmen. De gemeente heeft hiervoor geen beleid, wel dimmen we bij overlastsituaties die
bewoners soms ervaren.
c. Op het vervangen van lampen door de provincie met LED heeft de gemeente geen invloed dit is provinciaal beleid.

41 D66 Biodiversiteit en stikstof
In  de  algemene  beschouwingen  hebben  wij  vragen  gesteld  over  biodiversiteit.  Het  is  slecht  gesteld  met  de
biodiversiteit  in onze gemeente en dat komt mede door de enorm hoge concentratie stikstof in onze gemeente.
Biodiversiteit moet blijken uit het groenbeleidsplan.
a. D66 vraagt zich af wat de status van dit plan is en welke concrete plannen het college heeft om de biodiversiteit te
vergroten?
Dit is één voorbeeld om de gevolgen van stikstof te beperken.
b. Wat is het college voornemens te doen om de gevolgen verder te beperken?

a. Het Groenbeleidsplan zal worden herzien en medio 2020 worden voorgelegd aan de raad. Biodiversiteit  maakt net als duurzaamheid en
klimaatbestendigheid onderdeel uit van deze herziening. Vooruitlopend op de herziening is/wordt een notitie Biodiversiteit opgesteld waarin een
verkenning wordt gemaakt van de mogelijkheden binnen de gemeente Woensdrecht op dit gebied.
b. Op gebied van stikstofbeperkende maatregelen wacht het college eerst de landelijke alsmede de provinciale ontwikkelingen af.

42 D66 Openbaar vervoer
D66 heeft al vaker gepleit voorgoed openbaar vervoer voor de bereikbaarheid van de gemeente Woensdrecht. Er is
dit  jaar  veelvuldig  gesproken  over  de  busverbindingen  en  het  voornemen  van  Arriva  om  de  dienstregeling  te
veranderen.
-  Kan het  college duidelijkheid  verschaffen over  de reactie  van Arriva naar  aanleiding van de door  het  college
verzonden reactie?

Lijn 104 die in de spitstijden tóch doorrijdt naar Bergen op Zoom zal gaan rijden via het Bravis Ziekenhuis en van daaruit naar het station in
Bergen op Zoom, waardoor Huijbergen toch rechtstreeks met Bergen op Zoom verbonden blijft.

43 D66 OV-lobby
In een eerder stadium heeft D66 een oproep gedaan aan de raad om zowel bestuurlijk als vanuit de raad een lobby
op te zetten richting Arriva. Graag ziet D66 dat de wethouder zich aan zijn woord houdt en de beloofde bijeenkomst
organiseert waarin we een gezamenlijk verhaal opstellen en de lobby opstarten.
- Wanneer organiseert de wethouder deze bijeenkomst?

In samenspraak met griffie en de agendacommissie pakken we dit op om te komen tot een datumvoorstel.
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44 PvdA Huishoudelijke Hulp Toelage
College kiest sterk in te zetten voor 2020 in ondersteuning nog beter te laten aansluiten bij  de behoefte van de
inwoners. College is voornemens om de ‘Huishoudelijke Hulp Toelage’-regeling voor te zetten in 2020, waarbij er
een  wijziging  van  de  eigen  bijdrage  mogelijk  gaat  wijzigen.  Hiervoor  komt  u  met  een  nieuw  voorstel  tot
besluitvorming.
- Wanneer kan de raad een nieuw voorstel ‘Huishoudelijke Hulp Toelage’-regeling verwachten ter besluitvorming?

Het college is inderdaad voornemens om de ‘Huishoudelijke Hulp Toelage’-regeling voor te zetten in 2020, waarbij er een wijziging van de eigen
bijdrage plaatsvindt van €7,50 naar €10. Dit voorstel wordt uiterlijk eind november ter besluitvorming aan het college aangeboden.

45 PvdA PAS en werkgelegenheid
College geeft aan dat veel inwoners zich goed redden in deze tijden van snelle veranderingen. Door deze snelle
veranderingen is juist moeilijk voorspelbaar of onze inwoners zich nog wel goed kunnen redden gezien verschillende
ontwikkelingen. De jeugdzorg en mogelijke PAS problematiek kunnen zomaar financiële problemen bij organisaties
en onze inwoners treffen.
- Zijn er door de PAS problematiek al gevolgen voor de werkgelegenheid in onze gemeente zichtbaar?

Op dit moment is geen beeld van de gevolgen voor de werkgelegenheid. Dit heeft echter wel de aandacht van het college.

46 PvdA Digitale veiligheid
‘Samen  aan  de  slag  voor  een  vaardig  Nederland  2020  t/m  2024’  is  een  landelijke  bestuurlijke  afspraak  t.b.v.
laaggeletterden. In samenwerking met scholen en andere betrokken partijen stimuleren de bibliotheken actief en
vraaggericht  de  ontwikkeling  van  mediawijsheid  bij  alle  inwoners  van  Woensdrecht.  Mediawijsheid  en  digitale
weerbaarheid voor alle inwoners van Woensdrecht vindt u als college van belang. Deze twee items kunnen niet los
van elkaar gezien worden.
-  Wat  gaat  u  doen  om  alle  inwoners  te  bereiken  omtrent  mediawijsheid  in  het  algemeen,  maar  ook  i.v.m.
cybercrime/digitale veiligheid (digitale weerbaarheid)?

Op de scholen wordt voorlichting gegeven over mediawijsheid. Volwassenen kunnen bij het To-taalhuis en de bibliotheek terecht voor informatie,
advies en cursussen over het omgaan met computers, tablets en telefoons.
Zowel in het regionaal beleidsplan als het districtelijk integraal  veiligheidsplan van de Markiezaten is cybercrime als speerpunt opgenomen.
Onderdeel hiervan is om de awareness bij onze inwoners te vergroten. Dit thema is dan ook al op verschillende momenten onder de aandacht
gebracht, zoals bij de pop-up store veiligheid, de veiligheidsbedankdag en overige bijeenkomsten. Wij blijven dit onderwerp bij onze inwoners
onder de aandacht  brengen en sluiten daarbij  aan bij  voorlichtingsmomenten van externen,  zoals landelijke campagnes,  politie,  banken en
internetproviders.

47 PvdA Woonbehoefteonderzoek
PvdA is zeer benieuwd naar het uitgevoerde woonbehoefteonderzoek mede gelet op de genoemde ontwikkelingen in
de kern Hoogerheide. Het is het college misschien ontgaan dat er geen andere concrete plannen buiten deze kern is
benoemd.
a. Hoe wordt in het woonbehoefteonderzoek de overige kernen belicht?
b.  Zijn  er  nu ook al  concrete  plannen voor  de kernen Huijbergen,  Putte,  Woensdrecht  en Ossendrecht/Calfven
bekend?

In het woningmarktonderzoek 2019 is een kernanalyse uitgevoerd voor alle Woensdrechtse kernen. Deze gegevens vormen een basis voor de
herijking van de Gemeentelijke Woonvisie die staat gepland voor 2020. Op de woningbouwplanning zijn voor de komende drie jaar woningen
gepland  in  de  kernen  Huijbergen  (25  woningen),  Woensdrecht  (13  woningen)  en  Putte  (35  woningen).  Natuurlijk  zijn  deze  ontwikkelingen
afhankelijk van het oplossen van de stikstofproblematiek en de planning en aanpak van de betrokken ontwikkelaars.

48 PvdA Branding Brabantse Wal
College zit zich in voor het bereiken van een toename van het aantal dagrecreanten en mogelijke overnachtingen.
Regiobranding is voor hiervoor noodzakelijk (uitwerking 2019).
- Hoe ver staat het met de regiobranding voor de Brabantse Wal?

Er  wordt  door  middel  van het  programma Veerkrachtig  Bestuur  gewerkt  aan de bekendheid  van zowel  de  gemeente  Woensdrecht  als  de
Brabantse Wal. Het doel is het vergroten van de bekendheid van de Brabantse Wal om het langer verblijf en meer bestedingen te stimuleren. Dit
wordt gedaan door activiteiten uit te voeren op het uitvoeringsprogramma van Veerkrachtig Bestuur waar het lokale uitvoeringsprogramma van de
gemeente  Woensdrecht,  inclusief  het  fiets-  en  wielerplan,  in  is  opgenomen.  Daarnaast  wordt  er  nu  onderzocht  hoe  de  drie  gemeenten
gezamenlijk vermarkt kunnen worden (streekmarketing).

49 PvdA Ruimte en klimaatverandering
College hanteert in de planvorming en inrichting van openbare ruimte rekening te houden met klimaatverandering
verdroging en (heftige)  regenval.  Ontkoppeling van het  hemelwater  en laten infiltreren wordt  bij  herstructurering
beoordeeld.
- Hoe wilt u dit sturen als na de invoering van de omgevingswet de gemeente zelf hierin niet meer aanzet is?

Bij invoering van de omgevingswet zal de verplichting van een gemeentelijk rioleringsplan verdwijnen. In het gemeentelijk rioleringsplan is de
omgang met hemelwater geregeld.  Het gemeentelijk rioleringsplan dient in de omgevingsvisie, - plan- en programma terug te komen. Of de
gemeente hierin aan zet is bepalen college en raad dus zelf. Momenteel worden geen subsidies beschikbaar gesteld voor het afkoppelen van
hemelwater op particulier terrein. Met betrekking tot nieuwbouw en verbouw geldt hiervoor een verplichting vanuit landelijk en gemeentelijk beleid.

50 PvdA Pfas
a. Houdt de gemeente Woensdrecht ook rekening met PFAS?
b. Is er al een begin gemaakt met een inschatting van de gevolgen van PFAS voor onze gemeente?
c. Denkt u bij afkoppeling van hemelwater ook aan het beschikbaar stellen van subsidies?

In opdracht  van de gemeenten gaat de OMWB door de gehele gemeente monsters nemen en controleren op Pfas gehalte.  Dit  gebeurt  in
regionaal  verband.  De  gegevens  die  hier  uit  voort  komen  zullen  opgenomen  worden  in  een  bodemkwaliteitskaart.  Voor  nu  worden  bij
ontwikkelingen en werken alle grondstromen bemonsterd op Pfas, de eerste onderzoeken zijn positief  en de gehaltes laag waardoor e.e.a.
toepasbaar is.

51 PvdA Duurzaamheid
Op basis van de stresstest en de risicodialoog maken we een gezamenlijke uitvoeringsagenda met maatregelen. U
onderzoekt hoe investeringen in duurzaamheid kunnen bevorderd worden.
a. Met wie wordt deze agenda opgesteld?
b. Wie heeft baat bij deze maatregelen?
c. Wat is al onderzocht inzake investeringen in duurzaamheid m.b.t. bevorderen van …..(blz.31)
d. Wat is hier al concreet uitgekomen/bereikt?
e. Welke subsidies zijn beschikbaar voor de inwoners/bedrijven inzake klimaat en energie (duurzaamheid)? Graag
splitsen in gemeente/PS/overheid?

Voor een reactie op de beschouwingen gaat een gedetailleerde beantwoording hier te ver. Voor een antwoord op deze vragen verwijzen wij u
daarom kortheidshalve naar het recentelijk vastgestelde Gemeentelijk Riolerings Plan.

52 PvdA Ecologie
In Woensdrecht is er een goede balans tussen Economie en ecologie
- Kunt u aangeven waar in het programma economie hier concreet een inspanning voor wordt gedaan?

Economie en ecologie zijn verbonden middels de Woensdrechtse Duurzaamheidsvisie. Concrete inspanningen voor het in stand houden van de
balans  zijn  onder  andere  terug  te  vinden  in  dit  uitvoeringsprogramma  wat  een  uitgebreide  reikwijdte  heeft  en  invloed  op  een  scala  aan
beleidsvelden. Dit resulteert onder meer dat natuurlijke inpassingen en ecologische compensaties bij gemeentelijke ontwikkelingen de standaard
zijn.
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53 PvdA Aviolanda en de wide-body hangars.
Wij  zijn  als  aandeelhouder  betrokken  bij  de  onderhandelingen  met  Fokker-GKN,  Provincie  en  Business  Park
Aviolanda over de benodigde investering voor de wide-body hangar.
a. Zijn er nog nieuwe ontwikkelingen bij het businesspark Aviolanda?
b. Hoe is de status rondom de ontwikkeling Wide-body hangar?
c. Heeft dit al tot nieuwe inzichten geleid?

Over ontwikkelingen op Aviolanda is de raad eerder geïnformeerd, deze info is nog steeds actueel. Tot nu toe zijn enkele toestellen van dit type
onderhouden in een tijdelijke hal. Er is blijkbaar een tekort aan onderhoudsfaciliteiten en spuitfaciliteiten voor 'wide body' toestellen. Als de vraag
toeneemt in de markt zullen er ook meer aanbieders komen van deze faciliteiten. Op dit moment wordt alles in het werk gesteld om te komen tot
afspraken tussen de betrokken partijen ten behoeve van realisatie.

54 PvdA Dienstverlening en de avondopenstelling
Veiligheid, bereikbaarheid en eigen identiteit zijn voor PvdA thema’s die aandacht nodig hebben. Door middel van
een extra avondopenstelling kan dit mede gerealiseerd worden.
a. Zijn de uitkomsten van de extra avondopenstelling bekend?
b. Zijn deze uitkomsten openbaar gemaakt?

a. Ja, deze zijn bekend. Hierover wordt u in de raad van november a.s. worden geïnformeerd middels een raadsinformatienota
b. Nee, de uitkomsten alsmede de consequenties zullen via de geijkte communicatiemiddelen openbaar worden gemaakt zodra het formele
besluit is genomen.

55 PvdA Openbare orde en veiligheid
a. Hoe staat het met de campagne ‘Samen tegen criminaliteit’?
b. Wat staat er voor de uitwerking van deze campagne voor 2020 gepland?

Wij  blijven  via  deze  campagne  een  oproep  doen  aan  onze  inwoners  om  verdachte  situaties  te  melden  en  bieden  hen  daarbij  een
handelingsperspectief.  Weten  wat  er  speelt  is  cruciaal  om  criminaliteit  tegen  te  gaan.  Deze  werkwijze  draagt  positief  bij  aan  o.a.  onze
informatiepositie,  (de  heter)daadkracht,  gezamenlijk  taak,  en  probleem-  en  contextgericht  werken.  Onze campagne heeft  inmiddels  ook  de
belangstelling gekregen buiten de gemeente. Wij blijven via onze campagne onverminderd werken aan het vergroten van de meldingsbereidheid.
Onze  inwoners  moeten  misstanden  blijven  melden.  Onze  publiekscampagne  zetten  wij  in  op  vaste  momenten,  zoals  tijdens  het  donkere
dagenoffensief, vakantieperiodes, bij negatieve veiligheidstrends en bij onze ontmoetingen met onze veiligheidspartners.

56 AKT Kosten van thuiszorg
Die almaar stijgende lasten gaan niet alleen over de jeugdzorg, maar bijvoorbeeld ook voor de thuiszorg. De kosten
daarvoor  zijn  behoorlijk  toegenomen  doordat  het  Rijk  een  landelijk  tarief  heeft  vastgesteld  zonder  een
inkomensfactor mee te nemen. De daarmee gepaard gaande kosten zullen voor de gemeente alleen maar meer
toenemen.
- AKT verzoekt de portefeuillehouder hiervoor compensatie vanuit Den Haag te vragen.

De negen wethouders van het Sociaal Domein hebben afgelopen maand een brief verzonden naar de Tweede Kamer. In deze brief hebben zij
hun ergernis uitgesproken dat het geld in Den Haag tegen de muren omhoog klotst en de gemeenten zware tekorten kennen in het Sociaal
Domein. In deze brief hebben we om extra middelen gevraagd. Bij uitblijven van resultaat zullen we onze lobby vervolgen.

57 AKT Bijstandsgerechtigden
Wat AKT opvalt is dat de werkloosheidcijfers dalen en dat er toch een toename is van het aantal mensen, dat van de
bijstand gebruik moet maken.
- Kan de wethouder dit uitleggen?

U heeft gelijk dat de daling van de bijstandsgerechtigden is gestagneerd. Dit komt door meer instroom vanuit de nieuwe Wajong-regeling.

58 AKT Regionale Ambulance Voorziening
We zien nog steeds geen 24-uursbezetting van de ambulancepost in Hoogerheide. Wat is er de afgelopen 2 jaar aan
vooruitgang geboekt op het gebied van samenwerking met onze Belgische buren?

Sinds 1 september jl. is de bezetting op de ambulancepost in Hoogerheide ook in het weekend van 7.30 uur en 23.00 uur. De nachtdienst blijft
nog een wens. Dit jaar is er gezamenlijk met de aangrenzende Belgische gemeenten en BENEGO een Europese subsidie aangevraagd omtrent
grensoverschrijdende  samenwerking  op  het  gebied  van  ambulances.  Deze  is  ook  toegekend.  Deze  subsidie  is  niet  in  de  vorm  van  een
geldbedrag toegekend, maar in de vorm van een adviseur welke de juridische en administratieve belemmeringen onderzoekt en in een rapport
terugkoppelt. Het definitieve rapport wordt elk moment verwacht.

59 AKT Primair en voortgezet onderwijs
De fractie van AKT ziet nog weinig resultaat van de inspanningen om een HBO opleiding in de regio Woensdrecht te
realiseren.
- Is hier mee al voortgang geboekt.
In de kern Woensdrecht wordt een nieuwe basisschool voorzien.
- Verloopt dit alles nog volgens plan?

In de doorlopende leerlijn VMBO-MBO-HBO is samenwerking op bepaalde thema's, zoals drones. HBO studenten hebben de mogelijkheid om in
de gemeente Woensdrecht een minor te volgen over deze thema's.  De voorbereidingen voor de nieuwe basisschool in Woensdrecht verlopen
volgens plan. Inmiddels is de intentieovereenkomst ondertekend. Zoals aangekondigd in de raadsinformatienota van 26 september jl. wordt de
komende periode gewerkt aan de uitwerking van het stedenbouwkundige plan en aan de financiële vergelijking. Op basis hiervan moet het
college van B&W een keuze maken voor het zelf uitvoeren van het project of het project volledig uitbesteden aan Stichting Maatschappelijk
Vastgoed.

60 AKT Grondbeleid
- Wat wordt bedoeld met het versterken van de grond positie? Met het versterken van de grondpositie wordt bedoeld: actief grond (-en) verwerven om de positie in het ontwikkelgebied te versterken.

61 AKT Toerisme en recreatie
De gelden, die hiervoor gereserveerd zijn, worden te vaak ingezet voor de professionele wielersport. Voor AKT is
fietsen belangrijker dan wielrennen.
- Voor het toerisme in het algemeen ziet AKT op korte termijn graag een concreet promotieplan komen.

Er  wordt  een  communicatieplan  opgesteld  voor  toerisme.  Hieronder  valt  een  webpagina  met  toeristische  aanbieders,  evenementen,
voorzieningen, activiteiten etc. Dit wordt naar verwachting medio 2020 opgeleverd. Dit doen we samen met onze partners op de Brabantse Wal.

62 AKT Klimaat en waterbeheer
Voor AKT is het tegengaan van de verdroging van de Brabantse wal een prioriteit. Door de klimaatverandering en
het voortdurend en op grootschalige wijze onttrekken van water door Evides uit de gronden op de Brabantse wal
verdroogt  onze  mooie  natuur.  De meren,  plassen en  vijvers  liggen  er  droog  en  verdord  bij  en  de  bossen zijn
zichtbaar ziek. AKT is dan ook blij  met de plannen voor aanleg van meer waterbekkens die voor wateraanvoer
kunnen zorgen voor de drooggevallen natuurplaatsen.
- Daarnaast verzoekt AKT de portefeuillehouder om in gesprek te gaan met Evides en andere stakeholders over het
verminderen van de hierboven genoemde wateronttrekking.

Waterbedrijf  Evides heeft  een vergunning voor  de onttrekking van grondwater  ten  behoeve van drinkwater.  De provincie  Noord-Brabant  is
beheerder van dit grondwater en geeft middels beleid en regelgeving invulling aan de bescherming. Dit komt onder andere tot uitwerking in de
Provinciale  Milieuverordening  en  Gebiedsdossiers.  De Omgevingsdienst  Zuidoost-Brabant  voert  de  provinciale  grondwatertaken  uit  voor  de
gehele provincie.
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63 AKT Speelvoorzieningen
AKT  is  verheugd  dat  er  een  beleidsplan  speelvoorziening  komt.  Daarbij  moeten  de  accenten  niet  alleen  op
onderhoud en vervanging liggen, maar moet ook uitbreiding worden meegenomen. Dat geldt met name voor de kern
Huijbergen.
- Kan de portefeuillehouder hier op antwoorden?

Het vorige beleidsplan zag toe op een versobering op gebied van speelvoorzieningen in verband met de financiële positie van destijds. Inmiddels
zijn we enkele jaren verder en staat de financiële positie ons toe de versobering los te laten en te kijken waar eventuele nieuwe investeringen
wenselijk en mogelijk zijn. Hiertoe zal de komende periode worden gewerkt aan het nieuwe beleidsplan speelvoorzieningen.

64 AKT Sportparken
Het onderhoud van de sportparken baart AKT veel zorgen, de kosten voor het vernieuwen van sportvelden zullen in
de komende jaren een behoorlijke druk leggen op de gemeentelijke begroting. AKT vraagt zich af of een andere
werkwijze kan leiden tot het beheersbaar houden van de kosten.

We zijn op dit moment een doorrekening aan het maken ten behoeve van de werkzaamheden welke benodigd zijn en de mate waarin dat een
druk legt op de begroting.

65 AKT Subsidies
Sinds een aantal jaren worden de drastische bezuinigingsmaatregelen teruggedraaid. Denk daarbij aan de openbare
ruimte, de wegen en fietspaden. De economie draait weer op volle toeren. Voor AKT ook tijd om de bezuinigingen op
de subsidies voor ALLE verenigingen en stichtingen weer terug te draaien. Minimaal met de inflatiepercentages van
de laatste jaren.
- Hoe kijkt het college hier tegen aan?

Het subsidiebeleid wordt op dit moment geëvalueerd. In mei 2019 heeft u hiervan kennis genomen, middels een raadsinformatienota. Uit de
evaluatie zal blijken in hoeverre de huidig beschikbare subsidiemiddelen voldoende zijn om de beoogde maatschappelijke doelen te bereiken.
Een verhoging van de subsidiebedragen is hierbij geen uitgangspunt.

66 AKT Afvaldumping en veiligheid
Toenemend probleem vormt wel de kosten en de onveiligheid door het toenemend dumpen van chemisch afval dat
vrijkomt bij de productie van synthetische drugs. AKT verzoekt het college om samen met andere belanghebbende
een plan de campagne te maken om deze dumpingen te verminderen en de kosten voor het opruimen ervan zoveel
als mogelijk neer te leggen bij de overtreders.

Er bestaat momenteel een plan van aanpak om onze gemeente schoon en veilig te houden. In dit plan zijn 5 programmalijnen benoemd waar we
continu onze aandacht voor hebben. Deze lijnen zijn:
1.            Vergroten informatiepositie;
2.            Netwerk activeren;
3.            Inzet fysieke maatregelen;
4.            Awareness / meldingsbereidheid vergroten;
5.            Toepassen van innovatie.

Onderdelen 1, 2 en 4 hebben we het afgelopen jaar uitgewerkt. Momenteel hebben onderdelen 3 en 5 onze aandacht. Ons uitgangspunt is dat de
gemeente de schade, eventueel via de rechtelijke macht bij een terechtzitting, altijd bij de veroorzaker tracht te verhalen.

67 AKT Medewerkers - Opleiding en training
Aan  de  andere  kant  krijgt  AKT  ook  regelmatig  signalen  van  inwoners  waaruit  blijkt  dat  medewerkers  in   de
buitendienst niet altijd de juiste balans weten te vinden tussen de gemeente als dienstverlener en de gemeente als
handhaver. Dit ondermijnt het gezag van de gemeente.
- Daarom stelt AKT voor om ook voor medewerkers uit de buitendienst een soort van “hostmanship-traject” aan te
bieden.

Bij  het  college  zijn  deze  signalen  niet  bekend.  De gemeente  start  komende maand een "Hostmanship-traject”  voor  alle  medewerkers.  De
kernwaarden (betrokken, dienstbaar, eigen wijze, daadkrachtig) worden vertaald naar daadwerkelijk handelen.

68 AKT Medewerkers - juiste mens op juiste plaats
Samenwerking is de laatste jaren steeds meer het sleutelwoord waar het gaat om het effectief en efficiënt optreden
van de gemeente. Die samenwerking is niet alleen intern gericht, maar ook naar buiten toe, met inwoners, bedrijven,
verbonden partijen, andere gemeenten etc. Daarnaast is sprake van een steeds verder toenemend gebruik van data
voor de beleidsontwikkeling, de dienstverlening en de handhaving.
Deze beide ontwikkelingen stellen andere eisen aan het ambtelijke apparaat, Niet alleen wat betreft de benodigde
kennis, maar ook voor de benodigde competenties. Met name dat laatste gaat veel tijd en energie vragen van de
organisatie en de individuele medewerkers.
- Kan de portefeuillehouder aangeven welke instrumenten worden ingezet om dit in goede banen te leiden?

Onlangs is een datamanager aangesteld die in de organisatie aan de slag gaat om, met behulp van de beschikbare data, trends in beeld te
brengen aan de hand waarvan de beleidsmedewerkers hun beleidsanalyses maken.
We maken een slag om als organisatie de blik steeds meer naar buiten te richten. Als voorbeeld noemen we externe oriëntatie en lobby, aanpak
bewonersinitiatieven, sturing op verbonden partijen.
We maken de verbinding met inwoners en ondernemingen door onder andere de inzet van de regisseur dorpsplatforms en buurtpreventie en de
Beleidsadviseur Economische zaken/ Bedrijvencontactfunctionaris.
We hebben steeds oog voor de ontwikkeling van onze medewerkers en zetten ze in op basis van hun talenten en capaciteiten.

69 AKT Medewerkers - In-, door- en uitstroom
In de afgelopen 2 jaar hebben nogal wat medewerkers ontslag genomen om vervolgens op een vergelijkbaar niveau
bij een andere gemeente te gaan werken. Zijn er met deze medewerkers exitgesprekken gevoerd? Zijn er uit deze
exitgesprekken  leerpunten  naar  voren  gekomen  om  de  gemeente  Woensdrecht  aantrekkelijker  te  maken  als
werkgever?

Het voeren van een exitgesprek is een integraal onderdeel van ons personeelsbeleid. Deze gesprekken worden met een P&O adviseur gevoerd.
De leerpunten/rode draad uit de gesprekken worden, met een advies van P&O aan het management voorgelegd. De redenen van vertrek zijn
zeer divers. Meest gehoorde reden is dat de doorgroeimogelijkheden, een gevolg van de omvang van onze organisatie, hier beperkt zijn.

Beschouwingen en reacties bij de Programmabegroting 2020
Nr. Fractie Algemene beschouwing Antwoord


